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Opgericht 23 maart 1929 
           
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
_____________________________________________  
Ereleden:  Gerrit Walsma     Anjum  

Jelle Terpstra     Dokkum 
   Ate Hoekstra     Damwâld 
   Henk Canrinus     Hallum 
   Sikke Damstra     Damwâld 
    
Leden van verdienste: Antje Walsma     Anjum 
   Alie van der Zee     Dokkum 
   Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
Bestuur: 
 
voorzitter  Jan Rietberg     tel. 0519-221444 
   Burdaarderstrjitwei 19    9106 GA  Sibrandahûs     
      
secretaris  Sita Herder     tel.  0519-571326 
   Wjuk 14      9145 RB  Ternaard 
 
penningmeester &  Siep Leegstra     tel. 0511-702258 
ringencommissaris Nije Hale 23     9104 DS  Damwâld 
 
tentoonstell.secr.& Arie Hagedoorn     tel. 0511-421961 
tentoonstell.penningm. Master de Grootstrjitte 4    9104 HN Damwâld 
 
materiaalbeheer  Simke Zijlstra     tel. 0519-321794 
   Burmaniastrjitte 5    9133 MV  Anjum 
 
algemeen bestuurslid Evert Ringia     tel. 058-2532103 
   Doniastrjitte 17     9044 ND  Bitgum 
 
algemeen bestuurslid Tietsie de Bruin     0511-769035 
   Meerkoetstraat 78    9291 BB  Kollum 
 
Tatoeëerders: 
 
Piet Posthuma,      Haadwei 96,           9104 BJ    Damwâld     tel.  0511-425036 
Henk Canrinus,     Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum,        tel.  0518-431118
          

http://www.pkvfrisia.nl/
http://www.frieslandshow.nl/


 
 
Voorwoord 
 
 
Al weer de laatste Us Hobby van 2017, de tiid hâld gjin skoft.  
Het tentoonstellingsseizoen is in volle gang. Zojuist (vrijdag 8 december 
2017) komt het bericht binnen dat in Biddinghuizen een eenden bedrijf is 
besmet met een (waarschijnlijk) zeer besmettelijke vogelgriepvirus.  De 
mate van besmettelijkheid is in onderzoek. Voor Nederland geld vanaf 
heden een ophokplicht voor alle pluimvee. Er is een vervoersverbod 
binnen de straal van 10 km rondom het getroffen bedrijf. Er is op het 
moment dat ik dit schrijf nog niet iets bekend over vervoersverboden, 
tentoonstellings- en verzamelverboden, maar ik acht de kans groot dat de 
komende shows verboden gaan worden. We kunnen niet anders dan 
afwachten. We hopen er het beste van.  
Onze eigen Frieslandshow was een groots evenement, met een mooi 
aantal dieren in een mooie accommodatie, die door tamelijk veel publiek 
werd bezocht. Wel hebben we veel leergeld moeten betalen.  
Tijdens de evaluatie met de tentoonstellingscommissie (tt cie) hebben we 
dit en vele andere zaken besproken. Positief kritische geluiden, waar we 
als bestuur en vereniging mee verder kunnen.  
Mensen van de tt cie: hartelijk dank voor jullie positieve inzet!  
Graag wil ik alle sponsoren, vrijwilligers en andere medewerkers, 
waaronder het personeel van de Ynset hartelijk bedanken voor hun 
onmisbare bijdrage aan dit festijn. 
Het loopt al weer naar eind 2017, op naar 2018. De nota’s voor de 
contributie 2018 en voor de advertenties zitten in deze Us Hobby, en ook 
de  € 7,50 per lid, die afgesproken is op de ledenvergadering ter 
vervanging van de loterij, zit hierbij. Voor veel leden is dit bedrag een 
minder grote belasting dan het verkopen van loten en voor het bestuur 
minder werk en stress om het geld binnen te krijgen. 
De plannen voor KH 2018 krijgen al wat meer vorm. De financiering lijkt 
een gunstige wending te krijgen, doordat de gemeente DDFK een 
toezegging gedaan hebben, waardoor de haalbaarheid nu dichtbij komt. 
Rest mij om een ieder een mooi en gezellig vervolg van het showseizoen 
toe te wensen met veel mooie predicaten en, hoewel het nog niet helemaal 
zo ver is: goede feestdagen en een gezond 2018  
 
     Jan Rietberg, voorzitter 
 

 
 



 
Sikke Damstra erelid van PKV Frisia 
 

Op de ledenvergadering van 29 
september 2017 hadden we wat te 
vieren,  we hebben een nieuw erelid 
mogen benoemen. De benoeming van  
Sikke Damstra als erelid  is in de 
jaarvergaderi ng in maart 2017 door 
de leden met algemene stemmen 
goedgekeurd, en Sikke heeft 
aangegeven dat hij dat wel een hele 

eer vond. Daarom heet het natuurlijk ook erelid, en wij vonden dat hij dat 
meer dan verdiend had. Sikke is van 28 februari 2002 tot 7 maart 2014 
secretaris en penningmeester geweest van Frisia en van de Frieslandshow, 
dat is bij elkaar 12 jaar,  en ik kan je vertellen dat het een hele klus is.   
Sikke heeft voordat hij in Damwoude kwam wonen nog op veel ander 
plaatsen in de buurt gewoond., Zo hoorde ik dat hij  eerst in Driesum 
gewoond heeft, , daarna in Damwoude en nog later in Ternaard, toen in 
Rinsumageest beland is en tenslotte weer in Damwoude.  Vele jaren is hij 
daar als opvolger van Berend Krol  secretaris/ penningmeester geweest 
van de kleindiervereniging in Rinsumageest, totdat deze vereniging  
opgeheven werd. Sikke is daarna direct lid en  penningmeester/secretaris 
bij PKV  Frisia geworden. Bijzonder is dat Sikke vanaf het begin zijn 
fokkerskaart bij Frisia heeft gehad. Aan het fokkerskaartnummer te zien  
moet dat al ergens in 1967 of 1968 geweest zijn.  Ik weet niet of dat 
helemaal klopt, maar in elk geval is hij de nodige jaren op allerlei shows 
aanwezig geweest. Ook niet onvermeld mag blijven dat hij een van de 
oprichters geweest is  van de clubcompetitie in Harkema, samen met 
onder andere Gerrit Grooten.  Daar genieten we elk jaar nog weer van. 
 De laatste jaren is Sikkke wat minder met zijn hobby bezig, mede door 
ons allen  bekende droevige  veranderingen in zijn leven, en we hopen dat 
het erelidmaatschap van onze vereniging toch weer een van de 
lichtpuntjes mag zijn.  
Op de jaarvergadering ontving Sikke uit handen van de voorzitter een 
oorkonde als erelid en uiteraard een bos bloemen. Sikke, het is je meer 
dan gegund, je staat van dienst liegt er niet om,  en we zullen  je vast her 
en der wel weer eens te ontmoeten. Bedankt voor alles wat je voor Frisia 
hebt betekend. 
Namens het bestuur en alle leden gefeliciteerd! 
 
      Jan Rietberg 



 
Sikke Damstra ontvangt uit handen van Frisia voorzitter  

Jan Rietberg de oorkonde en wordt benoemd tot 
Erelid van PKV Frisia 

 
Clubcompetitie Harkema 
 
Frisia was ook dit jaar weer van de partij in Harkema waar werd deelgenomen 
aan de clubcompetitie.  Met een zestal  hoenders en dwerghoenders en een zestal 
konijnen werd de strijd aangegaan met de andere verenigingen. 
Zoals gewoonlijk werden de keuringsuitslagen bijgehouden op een 
“handgeschreven scorebord” zodat tijdens de keuring de stand kon worden 
bekeken. Altijd weer een spannende en een leuke presentatie op deze avond. 
De uitslag van de  Frisia hoenders & dwerghoenders:  F8, ZG6, 3xZG5 en G4 
De uitslag van de konijnen is helaas niet gefotografeerd. 
 

  
Keuring hoenders en dwerghoenders in hotel de Klok Harkema. Sita schrijft. 



 
Keuringsuitslag hoenders en dwerghoenders.   
Frisia eindigt in Harkema met 33 punten op de 4e plaats. 
 

 
 
 
 
 
Contributie 2018 
 
Bij deze ús Hobby vindt u de rekening voor de 
contributie voor 2018. Helaas ontdekte ik na het 
printen een foutje namelijk de datum van 2017 staat 
er nog op. Het moet natuurlijk zijn 2018.  
Voor leden met een fokkerskaart via Frisia staat er 
een ander bedrag dan over 2017. De bijdrage voor de 
Frieslandshow van 7,50 is er bijgevoegd.  
Graag zie ik de betalingen z.s.m. tegemoet. 
 
  Siep Leegstra, penningmeester 



Frieslandshow 2017 in Holwerd:  
een sfeerbeeld 
 
Met meer spanning dan voorgaande jaren keken we ernaar uit: de eerste 
Frieslandshow in MFA de Ynset in Holwerd. Een nieuwe locatie, een 
andere plaats. Zouden er veel dieren aangemeld worden? Hoe gaat het 
met de opbouw, hoe kunnen we de beste indeling maken voor de kooien, 
waar komt de HEP keuring, het secretariaat, de tombola en het rad van 
Fortuin? Zouden we Alie en haar trouwe helpsters Hillie en Renske een 
beetje op temperatuur kunnen houden bij de entree? En niet onbelangrijk: 
kunnen de bezoekers de Ynset in Holwerd een beetje vinden? Wat is kan 
wel en niet met de catering? Passen onze wensen een beetje in hun 
systeem? Hebben we genoeg bekendheid gegeven aan de show in de 
pers? Zijn er genoeg vrijwilligers voor de opbouw, voor de verzorging 
van de dieren, schrijvers en dragers, diverse acties, enzovoorts, mensen 
die de show  begeleiden en draaiende moeten houden en die ook weer 
helpen met de afbouw? Allemaal vragen die je voor een deel kunt 
ondervangen door een goede planning, maar een deel moet je afwachten 
hoe het gaat lopen, alles is voor de eerste keer in Holwerd.  
Veel vragen zijn al tijdens  en na de show beantwoord. Een verrassend 
aantal dieren (657),  prachtige accommodatie, mooi aangekleed, mooie 
ruime indeling en tevreden fokkers en keurmeesters. Bij de entree konden 
ze het warm houden zonder hulpmiddelen, en de catering was perfect.  
Daarnaast kwam ook nog vrij veel publiek, waaronder veel jonge 
gezinnen met kinderen, een goede zaak. De sfeer was goed, al misten we 
wel ons eigen “keukentje” zoals in de Trimmer.  Natuurlijk is er nog veel 
te verbeteren, en daar is goed en positief over gesproken tijdens de 
evaluatie met de tentoonstellingscommissie (tt cie). 
Waar we heel positief over kunnen zijn, is de hulp van onze leden tijdens 
de opbouw en tijdens de afbouw. Andere jaren was dat nog wel eens een 
probleem, maar nu was dat helemaal goed. Hulde daarvoor. Ik las in een 
mij goed bekend clubblad de opmerking: Vrijwilligers worden niet 
betaald. Niet omdat ze geen waarde zouden hebben, maar omdat ze 
onbetaalbaar zijn. En zo is het.  
Ook bij de keurmeesters hoorde je de opmerking dat het goed en mooi 
was. Gerrit Grooten schrijft elders in deze hobby een verslag over de 
keuringsdag, dat de sfeer goed weergeeft.  
Het bestuur heeft van de tt cie voldoende “huiswerk” meegekregen voor 
volgend jaar. Dan staat een extra project op stapel in het kader van de4 
CH2018. Daar zult u ongetwijfeld in 2018 meer over horen. 
 
     Jan Rietberg 



 

 
Sita en Sjoukje Herder met hun voor de Frieslandshow bijzondere inzending: 
Gerskalkoenen. 
 
 
 
Frieslandshow 2017 
verslag van keurmeester Gerrit Grooten  
 
Het is donderdag 26 oktober als ik weer eens kom te keuren op de 
friesland-show . Het is al weer een aantal jaren geleden dat ik daar was .  
Dat gaat zo met keurmeesters , soms wil een club  nieuwe gezichten zien , 
een andere keer komt het niet uit en is een andere club in het land net  
Iets eerder om via digikeur de keurmeester vast te leggen . Maar dit jaar 
lukte het wel en ook de komende jaren  heeft Arie mij ,,vastgelegd ,, . 
Lekker dicht bij en altijd verzekerd van een aantal mooie konijnen om te 
keuren . Want die reputatie heeft de vereniging wel . Dit jaar was de grote 
verrassing voor  
mij dat we de oude vertrouwde sporthal ,,De Trimmer ,, voorbij moesten 
rijden omdat de show naar het mooie dorp Holwerd verplaats was . Ik heb 
begrepen dat men daar ook ooit met de Frisia Show  
Begonnen is . Nog even en we gaan met elkaar op de boot naar Ameland 
dacht ik onderweg  naar Holwerd . Het zou wat zijn !!  



Van een ding was ik zeker en dat is dat het administratief wel in orde zou 
zijn , al kost het wel wat gepuzzel om wegwijs te geraken in het 
vraagprogramma . 
Maar dat is mijn grootste zorg niet . Verrast om niet te zeggen sprakeloos 
was ik bij aankomst in holwerd . Een prachtige Hal aan de rand van het 
dorp. Waar een kleine gemeenschap groot in kan zijn!! Bij binnenkomst 
tref je een groot aantal hobby genoten  zoals aandragers – schrijvers – 
keurmeesters en mensen voor de administratie . 
En niet onbelangrijk een mevrouw met koffie . Want zonder een bakje 
wordt er niet gekeurd , dan gaat het niet door . 
Nadat er genoeg bijgepraat is worden  de Teams samengesteld om de 
keuring te beginnen . Altijd weer spannend voor de keurmeester wie er op 
zo’n dag de hulpen zijn  .  
Weten ze hoe het gaat of is men zo groen als gras en moeten ze ,,ingewijd 
,,worden  . Dit keer twee ervaren krachten  en dan verloopt alles 
gemakkelijk  en is er ook nog tijd voor een  
Praatje tussendoor . Over de uitslagen vertel ik hier niets , dat heeft u 
allemaal kunnen lezen in de catalogus . Wel vind ik het altijd fijn om de 
wat zeldzame rasjes te keuren  zoals de marters en  
De kleurdwergen in dat patroon . Die kom je op de doorsnee show niet zo 
vaak tegen. Het keuren in deze fraaie hal was een feest op zich met prima 
licht .  
Een werkelijk U waardige ruimte . De verzorging tijdens de middag 
pauze mocht er eveneens wezen  al miste ik  toch een beetje de stevig 
snert die er eerder in de Trimmer altijd was . 
Anderen zijn wellicht blij er van verlost te zijn !!  Na de pauze de keuring 
afgewerkt en op naar de eindkeuring  . Ik had van te voren daar wat 
bedenkingen bij met dit vraagprogramma , maar het liep gesmeerd dat 
moet gezegd . Of henk Canrinus er een eigen slinger aan heeft gegeven 
weet ik niet . Wij als keurmeesters oordelen over de konijnen die ons voor 
de neus gezet worden . 
Daarna nog even napraten en we hadden weer een prachtige keur dag 
achter de rug . Mijn indruk is dat Frisia een gouden greep heeft gedaan 
om naar holwerd uit te wijken .  
Niet onbelangrijk was/is het inschakelen van de media in woord en beeld . 
Maar dat kun je gerust  aan Arie overlaten is gebleken 
IK hoop dat deze mooie club nog vele jaren zo’n mooie show op zo’n 
mooie locatie  mag -kan -en wil organiseren  !! 
 
Met de Groeten van Gerrit Grooten 
 



 
Keurmeester Gerrit Grooten in actie in gezelschap van Ype en Jelle 
 
 

 
Keuringsuitslagen 55e Frieslandshow 

 
Hoofdereprijzen konijnen: 

Nr Omschrijving Kooi Inzender 
K1 Mooiste konijn van de 55e 

Frieslandshow 
485 F. van der Veen 

K2 Groep 1 – kleur mooiste 518 A.D. Bakker 
K3 Groep 1 – kleur mooiste op 1 na 610 Anton Meekma 
K4 Groep 2 – tekening mooiste 469 R. Halbersma 
K5 Groep 2 – tekening mooiste op 1 na 524 A.W. Dijkstra 
K6  Groep 2 – tekening mooiste op 2 na 553 J.P. Posthumus 
K7 Groep 3 – verzilvering mooiste *) 572 J. Weima 
K8 Groep 4 – patroon mooiste 485 F. van der Veen 
K9 Groep 4 – patroon mooiste op 1 na 533 D. Plutschouw 
K10 Groep 5 – wit mooiste 462 R. de Graaf 
K11 Groep 6 – hangoren 600 J. Castelein 
K12 Groep 7 – haarstructuur mooiste 489 J. Zondervan 
 C-klasse   
JD1 Mooiste 535 J. Terpstra 
JD2 Mooiste op 1 na 511 H. van der Weg 
JD3 Mooiste op 2 na 478 J.H. Kroodsma 



 Leden Frisia   
FL11 Mooiste ram 536 J. Terpstra 
FL12 Mooiste voedster 469 R. Halbersma 
 Jeugdleden   
FL21 Mooiste konijn 417 Tjeerd v.d. Heuvel 

Hoofdereprijzen Cavia’s 
 Mooiste cavia 653 R. de Vries 
 Mooiste cavia jeugdlid 650 Julian de Vries 

Hoofdereprijzen hoenders: 
Omschrijving Kooi Inzender 
Mooiste hoen 82 H. Hoogland 
Mooiste hoen van de andere groep 55 A Poortinga 
Mooiste Friese hoender  41 A Alma 
Mooiste hoen uit Oud Engelse vechter / 
yokohama’s 

101 S. Leegstra 

Mooiste hoen uit New Hamshires / 
Wyandottes 

82 H. Hoogland 

Mooiste hoen uit Houdan /Andalusiërs 55 A Poortinga 
Mooiste leghorn hoender 70 A.G.A. Postma 
Leden Frisia   
Mooiste hoender haan 82 H. Hoogland 
Mooiste hoender hen 55 A Poortinga 
Jeugdleden   
Mooiste hoen jeugdlid 76 Cor Tuinstra 

 

Hoofdereprijzen dwerghoenders: 
Omschrijving Kooi inzender 
Mooiste dwerghoen 171 R. Paulus 
Mooiste dwerghoen van het andere geslacht 269 S. Leegstra 
Mooiste wyandotte / New Hampshire kriel 282 J.A. Rietberg 
Mooiste wyandotte / New Hampshire kriel op 
1 na 

227 A Langhout 

Mooiste Hollandse/Drentse/Friese/ 
Barneveldse kriel 

171 R. Paulus 

Mooiste 
Hollandse/Drentse/Friese/Barneveldse op 1 na 

150 M. v.d. Bijl 

Mooiste Sebright  114 J. Heddema 
Mooiste Sebright op 1 na 125 J. Heddema 



Mooiste Watermaalse / Bosvoordse baardkriel 184 D. Schreiber 
Mooiste 
Orpington/Australorp/Leghorn/Plymouth Rock  

196 M. Westerhof 

Mooiste zijdehoen/Ko Shamo/Yokohama/ Java 
kriel 

269 S. Leegstra 

Leden Frisia   
Mooiste dwerghoender haan 269 S. Leegstra 
Mooiste dwerghoender hen 196 M. Westerhof 
jeugdleden   
Mooiste dwerghoen jeugdlid 228 Berend J. de 

Graaf 
Hoofdereprijzen watervogels 

Mooiste watervogel 20 J. Meindertsma 
Hoofdereprijzen siervogels 

Mooiste siervogel 29 S. Herder 
Hoofdereprijzen serama’s 

Mooiste serama 292 J. Venema 
Hoofdereprijzen sierduiven: 

Mooiste sierduif 399 A Hagedoorn 
Mooiste sierduif andere geslacht 345 Y. Stielstra 
Mooiste tuimelaar / hoogvlieger 410* T. van der Veen 
Mooiste meeuw 381 P. G. Hoekstra 
Mooiste vormduif 308 A Hagedoorn 
Mooiste vormduif op 1 na 341 A Hagedoorn 
Mooiste vormduif op 2 na 325 Y. Stielstra 
Mooiste kip/structuurduif/kleurduif 384 A  de Vries 
Leden Frisia   
Mooiste doffer 399 A Hagedoorn 
Mooiste duivin 345 Y Stielstra 
Jeugdleden   
Mooiste sierduif jeugdlid 348 Comb. De Bruin 
*) 1 HEP-prijs per dier 
 
 
 
 
 
 
 
 



Kampioensdieren  
55e Frieslandshow 2017 

 
55e Frieslandshow in beeld 

 
Vlak voor het inkooien in de nieuwe accomodatie MFC De Ynset in Holwerd.  
De show kan beginnen. Prachtig ingerichte tentoonstelling in een prachtige hal! 
 

 
      

Duitse show tippler koper donker         Cavia gladhaar chocolade v/j  F 95,5 
getijgerd  96 punten       Eigenaar/fokker Reimer de Vries 
Eigenaar/fokker Arie Hagedoorn 

Serama gladvedering v/j ZG 94                 Gerskalkoen Zwartvleugel v/j 1e ZG 94 
Eigenaar/fokker J.Venema            Eigenaar/fokker S. Herder   



Kampioensdieren  
55e Frieslandshw 2017 

 
 
        

                                                                                               
 
 
Jonge New Hampshire haan   
F96  
eigenaar/fokker H. Hoogland 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
Fraaie Thuringer m/j  Verhoogd naar  97 punten.   Eigenaar/fokker F.vd Veen 



Kampioensdieren  
55e Frieslandshow 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Friese Kriel 
Citroenpel. 
Eigenaar/Fokker  R. 
Paulus.  1e F 96 
punten 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kwaker blauw bont 
wildkleur v/o 
1e F 96 punten 
Eigenaar/fokker 
 J. Meindertsma 
 
 
 
 
 
 



 

 
Henk Canrinus en keurmeester A.G. Hertogh 
 

 
Rein Halbersma, topfokker van Japanners 
 



 
inkooien 
 

 
Jilles 
 

 



 
Keuring 55e Frieslandshow. Siebe de Graaf schrijft 

 
 

Hendrik Hoogland ontvangt zijn prijs (mooiste hoender) uit handen van 
wethouder Albert van der Ploeg  

 
 
 
 
 
 



 
Vrienden van de Frieslandshow / 
 pkv Frisia Dokkum e.o. 
 

 
Broeksterwâld:  
 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets Place 
 Chr. Mavo De Saad 
 Kleindieren Van de Maginaris 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 
 Martine van der Schuur 

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Feanwâlden 
 Dierenspeciaalzaak Yn’e loads 

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Wâlterswâld 
 Handelsonderneming Schaafsma 

 

 
 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren? U kunt 
ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
   Bestuur PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
 



Kort verslag evaluatie Tentoonstellingscommissie van 14-11-2017. 
 
De algehele indruk van de show in Holwerd is dat er een geweldige show 
op een schitterende locatie is neergezet. De aankleding werd zeer 
gewaardeerd  en het aantal inschrijvingen was geweldig. 
Ook de plaatsing van de HEP jurering was mooi , vlakbij de tribune. Wel 
moet de geluidsinstallatie, die draagbaar is op de juiste plek neergezet 
worden. De mensen bij het secretariaat konden de jurering mooi horen 
maar voor de bezoekers op de tribune was dat iets minder. 
 
Over de opbouw was de commissie erg tevreden, er waren voldoende 
mensen en de hulpmiddelen( hûntsjes) werden als heel positief ervaren, 
zo zelfs dat Henk Canrinus er een aantal stevige zal maken. 
 
De keurdag verliep prima.  In de catalogus waren helaas toch wat foutjes 
geslopen, helaas ook door de drukker maar desondanks zijn de meeste 
foutjes opgelost met behulp van Arie.  
 
Vooraf aan de opening van vrijdagavond hadden we graag gezien dat er 
eerder gestart werd met het draaiend rad, ook omdat dit een belangrijke 
inkomstenbron is.  De opening in een andere zaal was voor het bestuur 
een nieuwe ervaring. Het leek mooi maar de praktijk liet zien dat de 
showruimte daarna vrijwel leeg bleef. Er waren veel reacties dat het 
mooier was geweest dit toch bij de dieren te doen, dat is waar de 
fokkersavond en de prijzen om draaien.  
 
De zaterdag was een gezellig drukke dag op de show en de afbraak na 
half vier verliep super. Er bleef veel hulp en de beslissing niet naar het 
hokje af te reizen, maar dit pas de maandags te doen, hielp mee het gevoel 
van druk te verlichten. 
 
De nieuwe locatie is als zeer prettig ervaren, het was er picobello voor 
elkaar maar toch werd ook “us eigen hoekje” gemist. Het bestuur gaat 
hier voor volgend jaar over in overleg met de Ynset. 
 
Ook werd er even vooruitgekeken naar volgend jaar als het project van 
Kulturele Haadstéd zijn invloed laat gelden.  Wat betreft de Nederlandse 
rassen in alle vormen en maten en de Fryske Hinnen  specifiek als Fries 
erfgoed zullen er  zo ongeveer 140 kooien extra zijn.  Het zou dan 
natuurlijk mooi zijn als er weer net zo goed ingezonden word in 2018. 
We zullen als TT commissie en bestuur er een mooi feest van maken. 
 
       Siep Leegstra                                                                                                                 



 
Derde Sierduivenshow Noord-Nederland 
 
Donderdag 9 november was het zover!  
We ( ondergetekende, Angelina en pake) zaten om 19:00 
in de auto richting het Fries Congres- Centrum te 
Drachten. Rustig rijdend i.v.m. de hoeveelheid regen die 
op dat moment naar beneden kwam. Op weg naar een 
duivenshow, alleen maar duiven. Het laatste wat we 
gehoord hadden zou het aantal duiven de 1100 

overschrijden. Volgens de catalogus waren het er 1566 ingeschreven duiven. 
Toen we arriveerden hebben we de duivenmanden op het karretje gezet en de 
ingang gezocht. Wat ons betreft hadden ze hier en daar wel een bordje mogen 
plaatsen met daarop ingang, dan was alles duidelijker geweest. Eenmaal 
binnen bleek dat de kooien in hoefijzervorm stonden. Zo zaten bijvoorbeeld 
de kroppers allemaal bij elkaar. Ook waren hier en daar volières geplaatst. 
Toen begon het zoeken naar de plaats waar de Kingduiven en de 
Figuritaduiven naar toe moesten. Het was zo gevonden en al snel zaten ze op 
hun plekje. Tijdens het inkooien van de Figuritaduiven kwam Ype Stielstra 
naar ons toe. Wij moesten voordat we naar huis gingen even langs de 
verkoophoek lopen want daar werden Kingduiven te koop aangeboden. 
Bijzonder vonden we dat wel want Angelina was de enige inzender met 
Kingduiven op zo’n grote show. Bij de verkoophoek aangekomen zagen we 
Ype weer maar ook Arie Hagendoorn, die wezen ons waar de kingduiven 
zaten. En ja hoor daar zaten ze in de kleuren blauwband, kras en zwart. Leuke 
dikkertjes met stevige pootjes! Voor ons stonden twee mannen die die een 
koppeltje kochten. Angelina was er al snel uit de zwarte duivin moest het 
worden. Ype vroeg: Waar wil je die bij zetten? Bij een zwarte doffer was het 
antwoord. Dat kan wel maar de jongen die daar uit komen moeten bij een 
kras anders wordt de kleur zwart niet meer echt zwart was het advies van 
Ype. Bedankt Ype voor de tip! Gaan we zeker doen. Dikkertje Dap werd in 
een doos gezet en dankzij sponsorende pake kon ze gelijk mee naar huis. 
Op zaterdagmiddag werden ik gebeld door iemand van het bestuur of 
Angelina bij de prijsuitreiking zou zijn op zondag want dat zouden ze zeer 
waarderen. En zo zaten we om 13:00 bij de prijsuitreiking waar eerst een 
praatje werd gehouden door de voorzitter en daarna als ik het goed heb 
onthouden door iemand van de NBS.  
Angelina kreeg een diploma van de SNN voor de mooiste doffer bij de 
jeugdleden. 



Op dit diploma stond ook een foto van de desbetreffende doffer gemaakt door 
Willem Hoekstra. Daarnaast kreeg ze een standaard van de NBS voor de 
mooiste doffer en eentje voor de mooiste duivin bij de jeugdleden. En dat 
was niet alles want ook de beker die was aangeboden door mevrouw Idsinga- 
v/d Meulen ging mee naar huis. 

Na de prijsuitreiking de 
catalogus opgehaald en 
is het tijd om bij de 
duiven langs te gaan. 
Hier en daar een praatje 
gemaakt. En heel veel 
duiven gezien in allerlei 
soorten, maten en 
kleuren. Gelukkig ook 
de Pauwstaart in wit, 
almond en sprenkel van 
de heer De Jong, die 

vroeger nog bij ons thuis is geweest. Grappig! Zo kom je elkaar weer tegen.                                                      
Maar de duif die we niet hebben gezien  tussen de bijna 1600 duiven is de 
Lahore (behoord tot de vormduiven). We hebben echt heel goed gezocht. We 
hebben thuis een koppeltje zitten en als het goed gaat dan showen we ze op 
de Frieslandshow. 
Om 16:00 was het tijd om uit te kooien. Een ontsnapte duif werd door 
omstanders gevangen en terug gebracht bij de eigenaar. Naar huis met drie 
extra duiven in de mand, die zich in Kollum al op hun gemak zijn. Wij zijn 
klaar met het showen van de duiven en er liggen al plannen klaar voor 
komend voorjaar. We hebben er al zin in!! 
           Sportieve groetjes, 
           Tietsje de Bruin. 



 
Ontwikkelingen rond de dierziekten en het bestrijden ervan 
 
Als een zwaard van Damocles hangt de dreiging van een uitbraak van een 
dierziekte boven onze hobby. Naast de hoenderachtigen en de konijnen, 
waar we via entingen aan preventie doen, dreigt nu ook de duiventak 
mee-gesleept te worden in deze carrousel. Lees daarover het onderstaande 
artikel. Er zijn ook hoopvolle ontwikkelingen voor de hoenderachtigen, 
waar het gaat op de manier van bestrijden. In China en in Amerika lijken 
entings-programma’s in uitvoering te komen. In China is men reeds 
gestart met entingen, maar daar heeft men dan ook te maken met een 
nieuwe variant van de vogelgriep, die onder mensen al honderden 
slachtoffers heeft gemaakt. In Amerika heeft men de ontwikkeling van 
entstof opgepakt, een entstof met een marker, die het mogelijk maakt 
onderscheid te maken tussen geënte dieren en geïnfecteerde dieren. Gaat 
dat gebruikt worden, dan zal de kans, dat Europa daarin meegaat groter 
worden. Vogelgriep is er en blijft er, maar de bestrijding en daarmee de 
beheersing zal een heel andere benadering krijgen als het komt tot een 
entingsprogramma.  
Wat de konijnen betreft, kunnen we zeggen dat het allemaal redelijk 
onder controle is. Niet dat er geen gevallen van RHD zijn, maar die 
kunnen we aanduiden met incidenteel. Het enten heeft z’n werk gedaan. 
Nu de duiven. Het artikel spreekt over een Australische situatie, een 
continent met een geringe duivendichtheid, maar inmiddels geheel besmet 
met een boosaardig virus. Ver weg toch? Ja, duizenden kilometers! Maar 
via onze moderne verbindingsmogelijkheden o zo dichtbij. In het 
onderstaande artikel is (nog) steeds sprake van postduiven. Dat komt 
feitelijk voort uit het feit, dat daar sprake is van een overkoepelende 
organisatie, die flink actief is. Als het betreffende virus Europa bereikt en 
er is dan geen entstof voor handen, zal er een ware slachting aangericht 
worden, met name in West-Europa met z’n ongelooflijke dichtheid aan 
post- en sierduiven. 
Is het nieuwe gevaarlijke Australische duivenvirus op weg naar Europa? 
Maatregelen zijn dringend nodig om te voorkomen dat het gevaarlijke 
nieuwe duivenvirus uit Australië zich verder over de wereld zal 
verspreiden, aldus de veterinaire commissie van de FCI (Federation 
Colombophile Internationale, de wereldorganisatie van 
postduivenhouders), op hun halfjaarlijkse bijeenkomst vorige maand in 
Halle. Vooral Europa loopt gevaar. 
Wat is er aan de hand? 
Sinds mei 2016 waart op de postduivenhokken in Australië een ziekte 
rond, waarvan pas vele maanden later duidelijk werd dat een nieuwe 



variant van het rotavirus de verwekker was. Om precies te zijn: het betreft 
het zogenaamde “avian rotavirus A subtype G18P”, voorlopig kortweg 
genoemd het “Victorian Pigeon Virus”, vernoemd naar de staat Victoria 
in Australië waar uiteindelijk deze nieuwe variant van het rotavirus werd 
geïdentificeerd. Dit nieuwe virus is voor veel duiven dodelijk (15-40% 
sterft eraan) ten gevolge van een massale leverontsteking. Voor verdere 
details over de ziekteverschijnselen wordt de lezer verwezen naar de 
WOWD-publicaties in Op (de) Hoogte van 13 januari en 3 februari dit 
jaar. Het virus is erg besmettelijk waardoor het virus zich van de westkust 
van Australië geleidelijk heeft kunnen verspreiden over het hele 
Australische vasteland en inmiddels in maart 2017 ook het ten zuiden 
daarvan gelegen Tasmanië heeft kunnen bereiken. 
De gevolgen van de infectie met dit nieuwe duivenvirus voor duif en 
mens zijn nog niet ten volle bekend. Zo lijkt het erop dat de ziekte na een 
acute fase soms over kan gaan in een chronische vorm met wellicht 
blijvende lever- en nierschade en aanhoudende uitscheiding van het virus 
tot gevolg. M.a.w. een duif die ogenschijnlijk hersteld is van de infectie 
kan toch nog steeds ziek zijn en een besmettingsgevaar vormen voor 
andere duiven. Ook zal in dat geval de kans dat zo’n duif van een 
wedvlucht achterblijft groter zijn. Dit zou een verklaring kunnen zijn voor 
de zeer grote verliezen die nu bij de eerste wedvluchten in het nieuwe 
vliegseizoen (het is nu lente in het zuidelijk halfrond) worden geleden. Of 
deze virusinfectie wel of niet kan “overspringen” op andere diersoorten 
en de mens is nog niet geheel duidelijk. 
Waarom vormt deze nieuwe duivenziekte een bedreiging voor de rest van 
de wereld en met name Europa? 
Hoewel deze nieuwe duivenziekte zeer besmettelijk is heeft de 
Australische overheid om ons onbekende redenen geen verbod 
uitgevaardigd op de export van (post-)duiven naar andere landen. Wel 
heeft de overkoepelende Australische postduivenhouders organisatie 
(Australian National Racing Pigeon Board; ANRPB) haar leden dringend 
geadviseerd geen duiven naar het buitenland te versturen, nadat haar ter 
ore kwam dat liefhebbers hiervoor plannen maakten. De ANRPB heeft 
echter de regionale verenigingen vrij gelaten om te beslissen over het wel 
dan niet houden van wedvluchten. Het houden van wedvluchten brengt 
om voor de hand liggende redenen het risico met zich mee dat de 
epidemie binnen de postduivenpopulatie in Australië wordt onderhouden 
en dat ook het virus zijn intrede maakt in sierduiven- en 
stadsduivenpopulaties. Men loopt zo het risico dat het virus zich over de 
rest van de wereld zal verspreiden niet alleen gezien de hoge mate van 
besmettelijkheid van het virus, maar ook vanwege de lange periode dat 
een ogenschijnlijk genezen duif toch nog het virus kan uitscheiden 
(tenminste 4 maanden!) en vanwege het feit dat het virus na uitscheiding 



nog maandenlang in het duivenhok aanwezig blijft in stof en 
uitwerpselen. Dat risico houdt zeker aan zo lang de epidemie in Australië 
voortduurt en ook nog maanden nadat de epidemie is geëindigd. 
Speciaal Europa loopt een groot risico wanneer het virus hier opduikt, 
omdat bij de vele wedvluchten op ons continent de duiven verschillende 
landsgrenzen passeren. Ook de concentratie van duivenhokken is in 
Europa veel hoger dan in Australië. Daarnaast zijn er nog grote populaties 
stadsduiven aanwezig, die als een permanent reservoir van het virus een 
epidemie kunnen onderhouden. Bovendien is niet bekend in hoeverre 
immuniteit tegen andere rotavirussen, voor zover de Europese post- en 
stadsduiven die hebben ontwikkeld, hen tegen het nieuwe virus 
beschermt. 
Een extra handicap vormt het feit dat de specifieke PCR (polymerase 
chain reaction)-test (nog) niet buiten Australië beschikbaar is, terwijl 
bovendien de ziekteverschijnselen erg kunnen lijken op die van een 
infectie met het paramyxovirus of adenovirus. Het kan dan ook lang 
duren voordat deze nieuwe duivenziekte wordt herkend en vastgesteld, 
wat een snelle verspreiding mogelijk maakt. 
Hoe is besmetting te voorkomen? 
Bovenal moet elk contact tussen duiven uit Australië en Tasmanië met 
duiven uit andere landen vermeden wordt. Het is dan ook niet meer dan 
logisch dat op advies van de veterinaire commissie de FCI deelname van 
Australische duiven aan alle tentoonstellingen en éénhoksraces, 
georganiseerd door de FCI heeft verboden. Ons inziens moet dit even zo 
gelden voor alle tentoonstellingen en éénhoksraces die buiten de 
bovengenoemde twee landen worden gehouden en die niet door de FCI 
worden georganiseerd. 
Als men Australië of Tasmanië bezoekt is het meer dan raadzaam geen 
duivenhokken te bezoeken, zeker als daar nu duiven ziek zijn dan wel in 
het verleden ziek zijn geweest met verdachte verschijnselen. Het virus 
kan zich hechten aan handen, kleding en schoeisel en zo vervolgens 
meeliften naar eigen hok. Omgekeerd is bezoek van een liefhebber uit 
Australië of Tasmanië aan een buitenlands hok ongewenst. Internationale 
bijeenkomsten van duivenliefhebbers en hun duiven, zoals bij de 
prestigieuze South African Million Dollar Race - met Australische 
deelname - vormen uiteraard ook een risico omdat het virus zich langs 
deze weg snel en ver kan verspreiden. De veterinaire commissie van de 
FCI laat in haar aanbevelingen deze vorm van preventie helaas buiten 
beschouwing. 
Deze maatregelen blijven van kracht zolang de epidemie duurt en geen 
specifiek op het virus gerichte vaccinatie beschikbaar is. In Australië 
wordt hard gewerkt aan het maken van een vaccin, maar een voorspelling 
wanneer het vaccin beschikbaar komt is op dit moment niet te geven. 



Activiteiten agenda 2017 
 

De activiteiten van 2017 liggen achter ons.  
Het jaar 2017 is bijna voorbij.   
Rest nog om elkaar een goede Kerst en een gezond en 
gelukkig 2018 te wensen.  
Een nieuw jaar waarin we wellicht weer veel genoegen  
aan onze hobby zullen beleven. 
In de volgende Us Hobby de activiteiten agenda voor het nieuwe jaar. 
 
 
 

 
 
 

 

 
Foto’s in deze Us Hobby zijn gemaakt door  

Jan Castelein, Sita Herder, Germ Durk de Vries  
en Arie Hagedoorn.Foto’s Sierduivenshow Noord  

Nederland van Harrie van der Linde . 
. Dank aan deze fotografen. 

 
 

 
Frieslandshow in 2017 na 38 jaar terug in Holwerd in MFC De Ynset 

Een succesvolle show in een prachtige accomodatie. 



 
 
 

 
 
 

Het bestuur van P.K.V. Frisia Dokkum e.o. wenst iedereen 
een goede Kerst en een Gezond en Gelukkig  

2018 

 
 

 
Gelukking Nieuwjaar  
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